



澳門大學  
UNIVERSIDADE DE MACAU  
UNIVERSITY OF MACAU

### 講者簡介 Speaker Profile

劉遵義教授於1964年獲得史丹福大學物理學理學士學位，並先後於1966年及1969年獲得加州大學柏克萊分校經濟學文學碩士與哲學博士學位。自1966年起任教於史丹福大學經濟系，1976年晉升為正教授，1992年出任該校首任李國鼎經濟發展講座教授，1992年至1996年間擔任亞太研究中心共同主任。1997年至1999年間擔任經濟政策研究所主任，2006年自史丹福大學退休並出任李國鼎經濟發展榮休講座教授。2004年至2010年間，擔任香港中文大學校長。2010年9月至2014年9月，擔任中投國際（香港）有限公司董事長。現為香港中文大學藍饒富暨藍凱麗經濟學講座教授。劉教授著有專書十四種，包括《天塌不下來：中美貿易戰及未來經濟關係》，並曾於國際學術期刊發表論文二百多篇。

**Professor Lawrence J. Lau** received his B.S. degree (with Great Distinction) in Physics from Stanford University in 1964 and his M.A. and Ph.D. degrees in Economics from the University of California at Berkeley in 1966 and 1969 respectively. He joined the faculty of the Department of Economics at Stanford University in 1966, becoming Professor of Economics in 1976 and the first Kwoh-Ting Li Professor in Economic Development at Stanford University in 1992. From 1992 to 1996, he served as a Co-Director of the Asia-Pacific Research Center at Stanford University, and from 1997 to 1999, as the Director of the Stanford Institute for Economic Policy Research. He became Kwoh-Ting Li Professor in Economic Development, Emeritus, upon his retirement from Stanford University in 2006. From 2004 to 2010, Professor Lau served as Vice-Chancellor (President) of The Chinese University of Hong Kong. From September 2010 to September 2014, he served as Chairman of CIC International (Hong Kong) Co., Limited. Since 2007, Professor Lau has been serving as Ralph and Claire Landau Professor of Economics at The Chinese University of Hong Kong. He has authored, co-authored, or edited fourteen books, including *The China-U.S. Trade War and Future Economic Relations*, and published more than 200 articles and notes in international professional journals.